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      Аннотация

    
        
          Данная работа посвящена исследованию технико-экономических характеристик двух методов строительства. В работе был произведен экономический анализ строительства из легких сталебетонных стеновых панелей и традиционных материалов. Цель исследования: оценка целесообразности и эффективности применения лёгких сталебетонных конструкций. Объект исследования: быстровозводимые легкие сталебетонные стеновые панели для общественно значимых объектов. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1.	Оценить экономическую эффективность применения лёгких сталебетонных конструкций сравнив со стенами из газобетонных блоков; 2. Выявить особенности по теплопотерям стен из лёгких сталебетонных панелей и газобетонных блоков;  3. Реализовать применение лёгких сталебетонных конструкций на примере здания социальной сферы. В результате работы было доказано, что применение лёгких сталебетонных конструкций при строительстве зданий имеет ряд преимуществ, нежели его традиционный аналог. Стоимость работ и материалов по возведению сталебетонных стеновых панелей выгоднее на 9%, чем строительство из газоблоков. При равных теплопотерях, но за счет меньшей толщины стены лёгкой сталебетонной конструкции, позволяет увеличить полезную площадь в здании на 8,2%.
        

        
          This work is devoted to the study of the technical and economic characteristics of two construction methods. The economic analysis of the construction of light steel-concrete wall panels and traditional materials was carried out. The purpose of the study: to assess the feasibility and effectiveness of the use of light steel-concrete structures Object of research: prefabricated light steel-concrete wall panels for socially significant objects. Tasks that were solved in the course of the study: 1. Evaluate the cost-effectiveness of using light steel-concrete structures by comparing them with walls made of aerated concrete blocks; 2. Identify the features of heat loss of walls made of light steel-concrete panels and aerated concrete blocks; 3. Implement the use of light steel-concrete structures on the example of a building in the social sphere. As a result of the work, it was proved that the use of light steel-concrete structures in the construction of buildings has a number of advantages than its traditional counterpart. The cost of works and materials for the construction of steel-concrete wall panels is 9% more profitable than the construction of gas blocks. With equal heat losses, but due to the lower wall thickness of the light steel-concrete structure, it allows you to increase the usable area in the building by 8.2 %.
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